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Ka¿dy, kto odwiedzi³ stoisko 
naszej gminy podczas Jarmarku 
Kujawsko - Pomorskiego, który 
odby³  s iê  20  wrzeœnia  br .                 
w  M y œ l ê c i n k u ,  w y c h o d z i ³  
obdarowany prezentami. Dokoñczenie na str. 3

Podczas 29. sesji radni uchwalili 
zmiany w bud¿ecie, miejscowe plany 
zagospodarowania przestrzennego, 
umo¿liwiaj¹ce poszerzenie strefy Parku 
Przemys³owego. Podjêli tak¿e uchwa³y w 
sprawie sprzeda¿y i wydzier¿awienia 
nieruchomoœci ,  przyst¹pienia  do 
opracowania i realizacji projektu 
m a j ¹ c e g o  n a  c e l u  z a p o b i e g a n i e  
wykluczeniu cyfrowemu oraz zaci¹gniêcia 
kredytu na modernizacjê ul. Kujawskiej. 
Ponadto rada wys³ucha³a sprawozdania    
z wykonania bud¿etu za pierwsze pó³rocze 
i informacji dotycz¹cej zgromadzeñ 
wspólników spó³ek i zwi¹zków, w których 
gmina jest udzia³owcem lub cz³onkiem.

Przedstawiaj¹c sprawozdanie
…z wykonania bud¿etu za pierwsze 

pó³rocze 2009 r. Barbara Kaczmarek, skarbnik 
gminy, poinformowa³a, ¿e dochody 
bud¿etowe wykonano w wysokoœci 49,9 proc. 
planowanych tj. 22 mln z³, natomiast wydano 
48,8 proc. rocznych wydatków ujêtych          
w tegorocznym bud¿ecie. W pierwszych 
szeœciu miesi¹cach br. wynik finansowy 
zamkn¹³ siê deficytem w wysokoœci 1 mln z³, 
co stanowi 34,2 proc. zaplanowanego 
deficytu. Omawiaj¹c sytuacjê B. Kaczmarek 
wyjaœni³a, ¿e ni¿sze wykonanie dochodów 
pojawi³o siê we wp³ywach z udzia³u              
w podatkach przekazywanych z bud¿etu 
pañstwa, ale tak¿e w dochodach ze sprzeda¿y 

maj¹tku gminy. Z³o¿y³a siê na to ni¿sza od 
zak³adanej sprzeda¿ mieszkañ, ale tak¿e 
nieruchomoœci gruntowych po³o¿onych np. 
w Parku Przemys³owym. Jak podkreœli³ 
burmistrz Antoni Nawrocki, w przysz³oœci 
mo¿e wyst¹piæ podobna sytuacja, dlatego 
niewykluczone, ¿e na jednej z nastêpnych 
sesji zaproponuje stosown¹ zmianê do 
bud¿etu. Po zaprezentowaniu sprawozdania 
Jerzy Nowak, przewodnicz¹cy Komisji 
Organizacji ,  Bud¿etu I  Finansów, 
przedstawi³ pozytywn¹ ocenê komisji co do 
wykonania bud¿etu za pierwsze pó³rocze.

Rada przyjê³a zaproponowane zmiany   
w tegorocznym bud¿ecie. Do planu 
dochodów wprowadzono 100.000 z³ z tytu³u 
dop³at do gruntów przyjêtych w wyniku 
scalenia, ponadto zwiêkszono o 57.615 z³ 
czêœæ oœwiatow¹ subwencji ogólnej, 
zwiêkszono o 63.900 z³  dochody 
przeznaczone na monitoring wizyjny           
w szko³ach, zwiêkszono o 24.150 z³ 
dochody przeznaczone na finansowanie 
Œrodowiskowego Domu Samopomocy. 
Uwzglêdniono w p lan ie  dochody                
w wysokoœci 896.656 z³ z dotacji 
rozwojowej na realizacjê projektu z POKL 
„Przedszkolaki z naszej paki”, w wysokoœci 
1 5 . 0 0 0  z ³  s t a n o w i ¹ c e  d o t a c j ê                         
z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 
Œrodowiska i Gospodarki Wodnej na 
zadrzewienie gminy. Z kolei w planie 
wydatków wprowadzono dotacjê celow¹ dla 
Gminnej Spó³ki Wodnej w wysokoœci 
20.000 z³, zwiêkszono o 43.000 z³ wydatki 
na inwestycje, z czego: 40.000 z³ na 
modernizacjê ul. Kujawskiej i 3.000 z³ na 
budowê œcie¿ek rowerowych, zwiêkszono   
o 100.000 z³ wydatki na odszkodowania za 
przejête grunty w wyniku scalenia, 
zmniejszono o 25.000 z³ wydatki na budowê 
budynku na Osiedlu Toruñskim, zwiêkszono 
o 100.000 z³ wydatki na szko³ê muzyczn¹, 
zmniejszono o 50.000 z³ wydatki maj¹tkowe 
dotycz¹ce dotacji celowej dla Miasta 
Bydgoszcz za sk³adowanie odpadów 
komunalnych na wysypisku œmieci, 
zmniejszono o 132.435 z³ wydatki na 
p r z e b u d o w ê  l i n i i  e n e r g e t y c z n e j ,  
zmniejszono o 70.000 z³ wydatki na budowê 
oœwietlenia dróg, zwiêkszono o 42.000 z³ 
wydatki dla OSiR-u przeznaczone na remont 
posadzki w hali sportowej oraz utrzymanie 

Bud¿et pod kontrol¹
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W bardzo podnios³ej ,  pe³nej 
wzruszeñ atmosferze, cz³onkowie 
Towarzystwa Mi³oœników Solca 
Kujawskiego, zaproszeni mieszkañcy, 
uczestniczyli w wieczorze historycznym 
zorganizowanym przez TMSK w 70. 
rocznicê wybuchu II wojny œwiatowej. 
Spotkanie odby³o siê w jednej z sal 
soleckiego muzeum. By³y wyst¹pienia 
odnosz¹ce siê do tragicznych wydarzeñ  
z 1939 r., losów mieszkañców Solca 
Kujawskiego i okolicznych wsi, ale tak¿e 

okupacji hitlerowskiej. S¹ w nim 
zawarte opracowanie historyczne 
dotycz¹ce tego okresu, lista ofiar II 
wojny œwiatowej z terenu gminy, a tak¿e 
wspomnienia z tamtego okresu spisane 
przez solecczan, niektóre drukowane po 
raz pierwszy. Podczas spotkania 
uczniowie zaprezentowali program 
artystyczny przygotowany specjalnie na 
tê okazjê. Recytowali wiersze, œpiewali 
piosenki, a przy œpiewie wtórowali im 
wszyscy zgromadzeni na sali.

do tego, co czeka miasto w najbli¿szej 
przysz³oœci. Uroczystoœæ by³a równie¿ 
okazj¹ do zaprezentowania kolejnego 
zeszytu historycznego, wydanego przez 
TMSK. Wydawnictwo poœwiêcone jest 
dziejom naszego miasta w okresie 

O treœci ósmego 
zeszytu historycznego 
w y d a n e g o  p r z e z  
T M S K  m ó w i ³  
Boles³aw Boczkaja, 
przewodnicz¹cy rady 
miejskiej.

Ka¿dy z obecnych 
n a  w i e c z o r z e  
h i s t o r y c z n y m  
o t r z y m a ³  
p r e z e n t o w a n ¹  
publikacjê.

Towarzystwo Mi³osników Solca Kujawskiego

Wieczór historyczny

Od 1 paŸdziernika br. punkt 
p r z y j m o w a n i a  s k ³ a d e k  z a  
ubezpieczenie w PZU ¯ycie bêdzie 
czynny dwa razy w tygodniu: we 
wtorek od 10.00 do 16.00 i czwartek 
od 9.00 do 14.00.

Tylko dwa dni

Maksymalnie dwa tysi¹ce z³otych dla 
ucznia podstawówki lub gimnazjum, trzy 
tysi¹ce  ucznia szko³y ponadgimnazjalnej,          
i cztery dla ucznia szko³y ponadgimnazjalnej 
zobowi¹zanego do uiszczania op³at za naukê - 
czesnego. Pomoc pochodz¹ca ze œrodków 
Pañstwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepe³nosprawnych w takiej wysokoœci w ci¹gu 
roku mog¹ uzyskaæ uczniowie niepe³nosprawni 
w ramach programu „Uczeñ na wsi - pomoc               
w zdobyciu wykszta³cenia przez osoby 
niepe³nosprawne zamieszkuj¹ce gminy 
wiejskie oraz miejsko - wiejskie”. Nasza gmina 
zosta³a zakwalifikowana do udzia³u w tym 
programie. Program skierowany jest do osób 
niepe³nosprawnych posiadaj¹cych wa¿ne 

orzeczenie o niepe³nosprawnoœci. Wnioski       
o dofinansowanie mo¿na sk³adaæ do 30 
wrzeœnia br. w sekretariacie urzêdu miasta     
(ul. 23 Stycznia 7), a ich druki s¹ dostêpne        
w Wydziale Utrzymania Miasta (ul. Toruñska 8) 
o r a z  n a  w w w . p f r o n . o r g . p l                                   
i  www.bip.soleckujawski .pl .  Bl i¿sze 
informacje o programie mo¿na uzyskaæ 
dzwoni¹c pod numer 052 387 01 62.

Uczeñ
na wsi

JE¯YK  ZAPRASZA
Z pocz¹tkiem paŸdziernika rozpoczyna 

dzia³alnoœæ Punkt Opieki nad Ma³ym Dzieckiem 
„Je¿yk”. Punkt umo¿liwia opiekê dzienn¹ i na 
godziny jak te¿ w weekendy, zapewnia program 
przyjazny dzieciom, a tak¿e organizuje bale dla 
dzieci. Opiekê nad maluchami bêdzie 
sprawowaæ wykwalifikowana kadra. Zapisy do 
koñca wrzeœnia pod numerami telefonów: 515 
105 406 i 663 310 964.

POGOTOWIE  KOMINIARSKIE
Zbli¿a siê okres grzewczy, dlatego 

Pogotowie Kominiarskie  przypomina                
o obowi¹zku zaproszenia kominiarza, który 
sprawdzi przewody kominowe. Aby otrzymaæ 
kontakt do bezpiecznego kominiarza   z naszego 
regionu wystarczy zadzwoniæ na ogólnopolski 
numer infolinii 0 801 600 600, dzia³aj¹cy           
w ramach programu Bezpieczny Powiat.

W  PIERWSZY  WTOREK  MIESI¥CA
Wszyscy mieszkañcy Osiedla Leœnego, 

którzy chc¹ porozmawiaæ o sprawach 
osiedlowych  z cz³onkami zarz¹du osiedlowego 
mog¹ to zrobiæ w ka¿dy pierwszy wtorek 
miesi¹ca (pomieszczenie zwi¹zku kombatantów 
mieszcz¹ce siê w podwórzu urzêdu miasta przy 
ul. 23 Stycznia 7). Na ostatnim swoim 
posiedzeniu zarz¹d dyskutowa³ na temat potrzeb 
osiedla w zakresie remontów ulic oraz planach 
przebudowy uk³adu drogowego zwi¹zanym        
z przygotowaniami do budowy tunelu. Podj¹³ 
tak¿e uchwa³ê, w której za dotychczasow¹ 
pomoc w organizacji pikników rodzinnych oraz 
przekazan¹ pomoc materialn¹ podziêkowa³ 
Zbigniewowi Wawrzyniakowi, dyrektorowi 
Oœrodka Sportu i Rekreacji.

BÊDZIE  £¥CZNIK
W najbli¿szym czasie rozpocznie siê 

przebudowa uk³adu drogowego w rejonie ulic 
Garbary, Powstañców i Leœnej. Docelowo ul. 
Powstañców bêdzie ³¹czyæ siê z ul. Leœn¹ na 
wysokoœci stacji benzynowej. Przy nowej 
drodze powstanie te¿ chodnik i œcie¿ka 
rowerowa. Podczas robót zmieni siê organizacja 
ruchu, prosimy zatem stosowaæ siê do znaków    
i nie jeŸdziæ na pamiêæ. Inwestycja ta zwi¹zana 
jest    z przygotowaniem do budowy tunelu pod 
torami i konieczn¹ zmian¹ organizacji ruchu.

W skrócie

RTG p³uc
24 paŸdziernika w Miejsko - Gminnej 

Przychodni Zdrowia bêdzie mo¿na 

nieodp³atnie wykonaæ zdjêcie RTG p³uc. 

Rejestruj¹c siê nale¿y podaæ swój PESEL. 

Badanie dla osób, które w ci¹gu ostatnich 

dwóch lat nie robi³y przeœwietlenia p³uc.
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Dokoñczenie ze str. 1

boiska Orlik. Po wprowadzonych zmianach 
dochody bud¿etowe maj¹ wynieœæ 46,1 mln 
z³, a wydatki 49,3 mln z³.

Kolejnymi uchwa³ami
…przeg³osowanymi przez radnych by³y 

dwie uchwa³y dotycz¹ce miejscowych 
planów zagospodarowania przestrzennego. 
Dla czêœci terenów uchwalono plan, dla 
czêœci zmieniono istniej¹cy. W obu 
wypadkach podstawowym za³o¿eniem by³o 
p rzeznaczen ie  t e renów na  rozwój  
dzia³alnoœci gospodarczej, przemys³owej, co 
ma umo¿liwiæ rozwój strefy Parku 
Przemys³owego i jednoczeœnie umo¿liwiæ 
funkcjonowanie istniej¹cej zabudowy 
mieszkaniowej oraz us³ugowej,  jej  
rozbudowy, wytyczenia istotnych ci¹gów 
komunikacyjnych poprzez rozbudowê           
i  p rzebudowê i s tn ie j¹cego uk³adu  
drogowego.  Przyjêto  tak¿e zasadê 
zmierzaj¹c¹ do tego, aby planowane 
zagospodarowanie jak najpe³niej wpisaæ       
w is tnie j¹ce  podzia ³y  geodezyjne.  
Rozwi¹zania przyjête w planach s¹ zgodne    
z za³o¿eniami „Studium uwarunkowañ           
i  k i e r u n k ó w  z a g o s p o d a r o w a n i a  
przestrzennego gminy Solec Kujawski”. 
Rada zdecydowa³a tak¿e o zaci¹gniêciu 
kredytu z Banku Gospodarstwa Krajowego na 
modernizacjê ul. Kujawskiej z przed³u¿eniem 
ulic Tartacznej i Granicznej. Jak wyjaœni³ 
burmistrz, Bank Gospodarstwa Krajowego 
posiada œrodki w ramach Krajowego 
Funduszu Mieszkaniowego i z tego funduszu 
mo¿na skorzystaæ na realizacjê inwestycji 
z w i ¹ z a n y c h  z  b u d o w n i c t w e m  
mieszkaniowym. Oprocentowanie kredytu 
jest preferencyjne i dla gminy jest to bardzo 
korzystne rozwi¹zanie. Gmina maj¹c ju¿ 
stosown¹ dokumentacjê, niebawem powinna 
uzyskaæ pozwolenie na budowê i bêdzie 
mog³a rozpocz¹æ realizacjê inwestycji.           
Z  uzyskanych informacji wiadomo ju¿, ¿e 
wnioski gmin staraj¹cych siê o kredyt z BGK, 
z³o¿one do koñca wrzeœnia br. bêd¹ 
rozpatrywane na korzystniejszych zasadach. 
St¹d te¿ ju¿ dziœ nale¿y rozpocz¹æ starania     
o kredyt. Doda³ równie¿, ¿e celem 
p lanowanego  p rzeds iêwziêc ia  j e s t  
skomunikowanie Osiedla Toruñskiego oraz 
terenów przeznaczonych pod budownictwo 
mieszkaniowe z centrum miasta. W ramach 
zadania zaplanowano przebudowê ulic: 
Kujawskiej, Granicznej i Tartacznej wraz      
z wykonaniem nawierzchni, chodnika, 
œcie¿ki rowerowej, zatoczek postojowych      
i autobusowych, oœwietlenia, kanalizacji 
sanitarnej. 

Radni zg³osili
…szereg interpelacji. Kilkoro radnych 

(Beata Pietruszyñska, Micha³ Kuligowski, 
Alicja ¯aguñ) mówi³o o z³ej jakoœci 
wykonania nawierzchni na ul. Toruñskiej, 
przytaczaj¹c negatywne opinie mieszkañców. 
B. Pietruszyñska zwróci³a siê o podjêcie 
interwencji w sprawie godzin otwarcia kas na 

dworcu PKP, akcji edukacyjnych na temat 
bezpiecznego poruszania siê dzieci na drodze, 
utrzymywania porz¹dku i czystoœci w gminie, 
a tak¿e mówi³a o koniecznoœci zmiany 
s p o s o b u  r e j e s t r a c j i  d o  l e k a r z a                         
w gminnej przychodni. Micha³ Kuligowski 
natomiast przypomnia³, ¿e wci¹¿ Polskie 
Radio nie nadaje informacji o umiejscowieniu 
nadajników I Programu w naszym mieœcie, 
pyta³ czy mo¿liwe jest zakoñczenie budowy 
tunelu w 2010 r., zwróci³ uwagê, ¿e 
mieszkañcy ul. Bydgoskiej nie zostali 
p o i n f o r m o w a n i  z  w y p r z e d z e n i e m                   
o koniecznoœci wystawienia samochodów     
z posesji, co ma zwi¹zek z remontem 
kanalizacji. Poprosi³ tak¿e o przekazanie 
informacji na temat planów rozwoju 
Telewizji Solec. 

A. ¯aguñ natomiast zwróci³a siê z proœb¹ 
o postawienie przy ul. Œredniej znaku 
„Uwaga piesi”, zamontowanie lustra na 
skrzy¿owaniu ul. Leœnej i Czereœniowej, co 
poprawi bezpieczeñstwo w pierwszym 
wypadku pieszych, w drugim kieruj¹cych 
pojazdami. Kolejny temat z dziedziny 
bezpieczeñstwa ruchu zasygnalizowany 
przez radn¹ odnosi siê do ³amania przepisów 
przez kierowców wyje¿d¿aj¹cych z parkingu 
przy Polo Markecie przez chodnik i przejœcie 
dla pieszych. Odnowienia wymaga tak¿e 
oznakowanie szlaków turystycznych.

Wojciech Ró¿añski natomiast wyst¹pi³    
z proœb¹ o utwardzenie drogi do Rud               
i zainstalowanie fotoradaru na obwodnicy, 
gdy¿ gin¹ tam piesi, a kierowcy nagminnie 
przekraczaj¹ dozwolon¹ prêdkoœæ. Jan 
Koszarski ponownie zwróci³ uwagê na 
z n i s z c z o n e  p o k r y w y  s t u d z i e n e k  
telekomunikacyjnych i  koniecznoœæ 
uporz¹dkowania przez energetykê terenu, na 
k t ó r y m  z n a j d u j ¹  s i ê  o g r o d z o n e  
transformatory.

Alina Faleñczyk pyta³a o zdewastowany 
pawilon na Osiedlu Toruñskim, o to, co dzieje 
siê w tej kwestii, chcia³a te¿ dowiedzieæ siê na 
jakim etapie jest budowa szko³y na osiedlu. 
Maciej Kuligowski zapyta³ dlaczego budynki 
publiczne nie by³y oflagowane 15 sierpnia, co 
siê sta³o ze znakiem ograniczaj¹cym prêdkoœæ 
na ul. ¯eglarskiej,   i czy po zakoñczeniu 
remontu ul. Bydgoskiej pojawia siê na niej 
oznakowane przejœcia dla pieszych.

Odpowiadaj¹c na pytania
…burmistrz podzieli³ opinie radnych co 

do jakoœci nowej nawierzchni na ul. 
Toruñskiej, doda³ jednak, i¿ gmina poza 
interwencjami nic nie mo¿e zrobiæ, poniewa¿ 
jest to droga wojewódzka. Podobnie rzecz 
wygl¹da w sprawie kas na dworcu PKP. Je¿eli 
chodzi o budowê tunelu, A. Nawrocki 
podkreœli³, ¿e na razie wszystko wskazuje na 
to, ¿e uda siê zakoñczyæ tê inwestycjê            
w planowanym terminie. 

- Bêdziemy robiæ wszystko, aby tak siê 
sta³o - doda³. - Poniewa¿ obejmuje ona jednak 
nie tylko czêœæ drogow¹, ale i kolejow¹, 
podzieliliœmy j¹ na dwa etapy, aby 
przyspieszyæ realizacjê. Je¿eli chodzi            

o bezpieczeñstwo dzieci na drodze, temat ten 
bêdzie  poruszony na najbl i¿szym 
posiedzeniu zespo³u „Bezpieczna gmina”. 

Poza tym, na co zwróci³a uwagê Teresa 
Substyk, zastêpca Burmistrza, w szko³ach 
pogadanki na temat bezpieczeñstwa 
prowadz¹ co roku policjanci, organizowane 
s¹ konkursy, rozdawane s¹ elementy 
odblaskowe.

Barbara Bia³kowska, pe³nomocnik 
burmist rza  wyjaœni ³a ,  ¿e  obecnie  
przychodnia boryka siê z k³opotami 
spowodowanymi zwi¹zanymi ze zmiana 
pracy przez lekarzy, a pacjenci przy 
rejestracji s¹ informowani, ¿e do lekarza 
mog¹ przyjœæ w konkretnym czasie np. 
miêdzy godzin¹ 11 i 12. Wtedy unika siê 
czekania w d³ugich kolejkach. Burmistrz 
zaproponowa³ zorganizowanie posiedzenia 
komisji zdrowia, w której móg³by wzi¹æ 
udzia³ dyrektor przychodni. Byæ mo¿e        
w dyskusji uda³oby siê znaleŸæ wspólne 
rozwi¹zanie.

Jan Gapski, prezes Zak³adu Gospodarki 
Komunalnej podkreœli³, ¿e mieszkañcy ul. 
Bydgoskie j  miel i  byæ uprzedzeni                  
o terminach remontu. Je¿eli tak siê nie sta³o 
przeprowadzi rozmowê z osobami 
odpowiedzialnymi za zaistnia³¹ sytuacjê.

Burmistrz poinformowa³ równie¿, ¿e do 
tematu informacji w radiu o soleckich 
nadajnikach bêdzie mo¿na wróciæ, kiedy 
ustabilizuje siê sytuacja we w³adzach radia 
publicznego. Wyjaœni³ te¿, ¿e jakiœ czas temu 
do gminy dotar³a informacja o skierowaniu 
przez prokuraturê sprawy zniszczonego 
pawilonu na Osiedlu Toruñskim do s¹du. 
Dzisiaj wiêcej informacji na ten temat urz¹d 
nie ma. Przyzna³ równie¿, ¿e nale¿y 
zastanowiæ siê w jakim zakresie i z jakich 
okazji powinno siê flagowaæ miasto. 
Obecnie flagi wywieszane s¹ z okazji 
rocznic zwi¹zanych z naszym miastem, 
œ w i ¹ t  m a j o w y c h  o r a z  Œ w i ê t a  
Niepodleg³oœci. S³uszne s¹ tak¿e sugestie 
ustawienia znaku „Uwaga piesi” na ul. 
Œredniej oraz zamontowania lustra na 
skrzy¿owaniu ul. Czereœniowej i ul. Leœnej, 
o co gmina wyst¹pi do zarz¹du dróg 
wojewódzkich. 

- Szlaki turystyczne s¹ znakowane przez 
PTTK, a gmina wspiera te dzia³ania 
finansowo. Je¿eli trzeba bêdzie je odnowiæ, 
pomo¿emy w tym tak, jak dotychczas            
-  mówi³ burmistrz.

 Je¿eli chodzi o znak na ul. ¯eglarskiej, 
zosta³ on usuniêty poniewa¿ nie by³ ujêty    
w organizacji ruchu, ul. Bydgoska jest 
natomiast drog¹ wojewódzk¹ i gmina mo¿e 
jedynie  wnioskowaæ do zarz¹dcy                 
o uwzglêdnienie w organizacji ruch przejœæ 
dla pieszych.

- 11 wrzeœnia br. z³o¿yliœmy wniosek     
o pozwolenie na budowê. Procedura 
uzyskania pozwolenia mo¿e trwaæ 60 dni.   
W tym czas i e  b iu ro  p ro j ek towe  
przygotowuje specyfikacjê przetargow¹       
i w paŸdzierniku br. planujemy og³oszenie 
przetargu na wybór wykonawcy szko³y na 
Osiedlu Toruñskim. Jak dot¹d wszystko 
idzie zgodnie z planem  poinformowa³a      
T. Substyk.

Protokó³ z sesji jest dostêpny na 
www.bip.soleckujawski.pl.

Bud¿et pod kontrol¹



IADOMOŒCI
Z RATUSZA
IADOMOŒCI
Z RATUSZA4 W SOLECKIESOLECKIE

-  M i e s z k a ³ e m  z  r o d z i c a m i                      
i rodzeñstwem przy ul. Powstañców,         
w pobli¿u gospodarstwa ówczesnego 
niemieckiego w³aœciciela Thiede, a od 
1945 r. p. Niedaszkowskiego. Tam siê 
urodzi³em, stamt¹d chodzi³em do szko³y 
powszechnej przy ul. Koœciuszki. 
Doskonale pamiêtam wydarzenia z 2 lub 3 
wrzeœnia 1939 r., które, mimo ¿e mia³em 
wtedy osiem lat, mocno utkwi³y mi            
w pamiêci - tak opowiada³ nie¿yj¹cy ju¿ 
Edward Pomiet³o.

- Ranek tego dnia by³ pogodny i ciep³y. 
Tato, tak jak zawsze rano obchodzi³ swoje 
gospodarstwo. Tym razem jednak po 
powrocie by³ bardzo zdenerwowany. 
Kiedy tylko stan¹³ w drzwiach powiedzia³, 
¿e to ju¿ wojna, a poblisk¹ ul. Nadborn¹ 
idzie du¿y oddzia³ polskiego wojska. 
Wyszliœmy wszyscy przygl¹daj¹c siê 
maszeruj¹cym ¿o³nierzom. Dziwiliœmy siê 
sk¹d nagle tyle wojska? - mówi³               
E. Pomiet³o.

Nie sta³o siê to jednak nagle, z dnia na 
dzieñ. Wczeœniej, o czym mój rozmówca 
wtedy nie wiedzia³, tj. w marcu 1939 r. 
opracowano plan strategiczny na wypadek 
wojny z Niemcami, powierzaj¹c g³ówne 
z a d a n i e  o b r o n y  P o m o r z a  w r a z                   
z  p r a w o b r z e ¿ n y m i  t e r e n a m i  
nadwiœlañskim, a¿ do ujœcia Drwêcy 
Armii Pomorze. W podsoleckich lasach   

w Kabacie zlokalizowano punkt 
kwatermistrzowski. Tak wiêc ju¿ 27 
sierpnia 1939 r. na stacji PKP w Solcu 
pojawi³a siê czêœæ jednostki kolejowej      
z Inowroc³awia, a w czasie dzia³añ 
w o j e n n y c h  n a s t ê p o w a ³ o  d a l s z e  
przegrupowanie innych jednostek 
taktycznych przemieszczanych przez 
nasze tereny. To w³aœnie dlatego w okolicy 
Solca by³o takie zgrupowanie wojska, 
czêsto ostrzeliwanego przez ubranych po 
cywilnemu niemieckich dywersantów.

- Tato powiedzia³, ¿e Niemcy napadli 
na Polskê. Chocia¿ w domu nie by³o radia, 
rodzice przygotowywali siê na tak¹ 
ewentualnoœæ i koniecznoœæ ucieczki. 
Mama upiek³a kilka chlebów, tato ju¿ 
wczeœniej zabi³ œwiniaka i przygotowa³ 
miêso. Zanim jednak uciekliœmy, 
wydarzy³o siê coœ strasznego. Staliœmy 
przed domem podziwiaj¹c maszeruj¹c¹ 
kolumnê ¿o³nierzy w polskich mundurach, 
nagle w jej kierunku posypa³ siê grad kul. 
S t r ze lano  z  b ron i  maszynowe j .  
Schowaliœmy siê szybko do mieszkania, ale 
ja obserwowa³em wszystko przez okno. 
Widzia³em jak nasi ¿o³nierze pochyleni 
biegli w stronê gospodarstwa naszego 
niemieckiego s¹siada, do ul. Powstañców 
do domu pp. Pasterskich i dalej przez pola 
do nastêpnej zagrody. Po chwili z tamtej 
strony rozleg³y siê pojedyncze strza³y. 

Kiedy ucich³y, pobieg³em zobaczyæ co siê 
sta³o. Wtedy zobaczy³em le¿¹cego przy 
stogu, twarz¹ do ziemi mê¿czyznê              
z pokrwawion¹ g³ow¹. Okaza³o siê, i¿ by³ 
to jeden z mieszkañców gospodarstwa. 
Widok by³ straszny, tym bardziej, ¿e po raz 
pierwszy widzia³em zabitego cz³owieka. 
Po powrocie do domu opowiedzia³em      
o tym, co zobaczy³em - wspomina³ mój 
rozmówca.

Nastêpnego dnia ca³a rodzina 
wyruszy³a w drogê w kierunku Rojewa, 
W³oc³awka, aby dalej od Niemców. Droga 
by³a zat³oczona  uciekinierzy, grupki 
¿o³nierzy. Od czasu do czasu nad g³owami 
przelatywa³y samoloty z czarnymi 
krzy¿ami na skrzyd³ach budz¹c 
przera¿enie, potêgowane przez ³uny 
po¿arów w pobliskich gospodarstwach. 

- Pod Kutnem zatrzymali nas 
niemieccy ¿o³nierze, wylegitymowali         
i kazali wracaæ do Solca. Podczas 
powrotu jeszcze kilkakrotnie byliœmy 
rewidowani, najbardziej w Przy³ubiu, 
przy gospodarstwie Niemca Merschela. 
Po przybyciu do zdewastowanego domu 
mieszkaliœmy w nim a¿ do wysiedlenia do 
Generalnej Guberni w listopadzie 1939 r.

Tyle E. Pomiet³o. O tym samym 
zdarzeniu dowiedzia³ siê w latach 50. 
ubieg³ego wieku inny solecczanin 
Zygmunt Zawaliñski. Tê sam¹ historiê 
u s ³ y s z a ³  z  u s t  S t a n i s ³ a w a  
Maækowskiego ,  który opowiada³            
o pocz¹tku wrzeœnia 1939 r. swoim 
kolegom w warsztacie szewskim, 
znajduj¹cym siê kiedyœ na rynku (dom pp. 
Jakubowskich), w którym Z. Zawaliñski 
uczy³ siê zawodu:

Otó¿, we wrzeœniu 1939 r. dru¿yna    
S. Maækowskiego bra³a udzia³ w potyczce 
z  n i e m i e c k i m i  d y w e r s a n t a m i ,  
strzelaj¹cymi z gospodarstwa Niemca 
p r z y  u l .  P o w s t a ñ c ó w .  K i e d y                     
S. Maækowski wyszed³ z niewoli              
z  n a k a z e m  n a t y c h m i a s t o w e g o  
zameldowania siê u w³adz policyjnych, po 
przybyciu do Solca zg³osi³ siê tak, jak 
nakazano. Otrzyma³ tam jednak 
informacjê, ¿e ma przyjœæ nastêpnego 
dnia. Kiedy szed³ do domu, spotka³ 
znajomych, którzy ostrzegli go, ¿e jest 
poszukiwany przez Selbstschutz. Pan 
Stanis³aw jeszcze tego samego dnia 
opuœci³ Solec udaj¹c siê w okolice 
Poznania, gdzie przebywa³ do koñca 
wojny. I dobrze zrobi³, poniewa¿ 
nastêpnego ranka, by³o to oko³o godz. 
5.00, Niemcy otoczyli dom jego rodziców 
i gruntownie przeszukali. Na pytania        
o miejsce pobytu syna Stanis³awa nie 
uzyskali odpowiedzi, poniewa¿ rodzice 
stwierdzili, i¿ nie wiedz¹, gdzie 
przebywa. Okaza³o siê, ¿e S. Maækowski 
by³ poszukiwany w³aœnie za to, ¿e jako 
¿o³nierz by³ uczestnikiem wydarzenia,         
o którym opowiada³ E. Pomiet³o.

Roman Zakrzewski

1 wrzeœnia, w 70. rocznicê 
wybuchu II wojny œwiatowej, 
uczciliœmy pamiêæ wszystkich 
o f i a r ,  a  s z c z e g ó l n i e  
mieszkañców naszego miasta 
p o m o r d o w a n y c h  p r z e z  
hitlerowców.

A wiêc - wojna!

Solec we wspomnieniach
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17 wrzeœnia br. podczas mszy odprawionej w koœciele Œw. Stanis³awa w rocznicê 
napaœci Zwi¹zku Radzieckiego na Polskê w 1939 r. mieszkañcy oddali ho³d tym, 
którzy z³o¿yli ofiarê ¿ycia oraz cierpieli za wiarê i niepodleg³oœæ. Kwiaty i wieñce 
sk³adano pod Pomnikiem Niepodleg³oœci, ods³oniêtym przed dziesiêciu laty. Tak jak 
przed dekad¹, obok koœcio³a posadzono tak¿e d¹b maj¹cy upamiêtniaæ oba 
wydarzenia.

Jesteœmy œwiadkami sytuacji, gdy    
o zjawisku przemocy mówi siê du¿o       
i szeroko. I równoczeœnie nieustannie na 
naszych oczach rozgrywaj¹ siê sceny 
mog¹ce wskazywaæ na zatarcie granicy 
p o m i ê d z y  k o n t r o l o w a n y m  
miêdzyludzkim nieporozumieniem,      
a zjawiskiem przemocy. Osobom 
pokrzywdzonym przychodzi z pomoc¹ 
p r a w o  o r a z  s z e r e g  i n s t y t u c j i  
zajmuj¹cych siê wsparciem rodziny       
i zapobieganiem patologiom rodzinnym 
i spo³ecznym.

Chc¹c unikaæ przekszta³cenia 
sytuacji konfliktowej w sytuacjê 
p r z e m o c y  n a l e ¿ y  p a m i ê t a æ                     
o zachowywaniu dystansu do sytuacji    
i o szacunku dla drugiego cz³owieka. 
Miar¹ mo¿e byæ nasza w³asna reakcja   
w analogicznej sytuacji - czyli 
odpowiedŸ na pytanie: „Jak sam 
chcia³bym, aby mnie traktowano?”; 
„Jak czu³bym siê w takiej samej 
sytuacji?”. Warto tak¿e zwróciæ uwagê 
na sposób odzywania siê i traktowania 
wœród najbli¿szych. Czy jesteœmy dla 
siebie uprzejmi? Czy unikamy wyzwisk 
i oskar¿eñ? Czy nie przenosimy na 
najbli¿szych pretensji za swoje 
niepowodzenia? Czy odzywamy siê do 
siebie uprzejmie, unikaj¹c z³oœliwych    
i rani¹cych kpin? Czy potrafimy 
zaprotestowaæ, gdy ktoœ jest wed³ug nas 
traktowany Ÿle? Pob³a¿liwoœæ w tych 
sprawach mo¿e stopniowo prowadziæ 
do wzajemnego poni¿ania siê lub 
zobojêtnienia na potrzeby i wartoœci 
innych ludzi, w tym naszych bliskich.

Sytuacje, w których dochodzi do 
przemocy mog¹ narastaæ stopniowo,     
a granica tolerancji przesuwa siê. 
Dlatego tak istotne jest czêste zwracanie 
uwagi na sposób reakcji i zachowañ 
swoich w³asnych oraz tych, których 
œwiadkami jesteœmy na co dzieñ. 
Pomaga rozmowa, sprzymierzenie siê    
z ludŸmi mog¹cymi wys³uchaæ               
i  w e s p r z e æ ,  a  w  w y p a d k u  
pog³êbiaj¹cego siê z³ego traktowania 
zwrócenie siê o pomoc do instytucji        
i osób fachowo zajmuj¹cymi siê 
p r z e c i w d z i a ³ a n i e m  p r z e m o c y                  
i krzywdzie.

W naszej gminie s¹ to miêdzy innymi 
Miejsko Gminny Oœrodek Pomocy 
Spo³ecznej, Punkt Konsultacyjny       
ds.  Przeciwdzia³ania Przemocy            
w Rodzinie, Policja, pedagodzy szkolni.

Konflikty
i przemoc

Mija kolejny miesi¹c realizacji przez 
Miejsko-Gminny Oœrodek Pomocy 
Spo³ecznej w Solcu Kujawskim projektu 
sys temowego „Nasza  przysz ³oœæ                
w naszych rêkach”. Projekt realizowany 
jest w ramach Programu Operacyjnego 
Kapita³ Ludzki na lata 2007-2013,  
Priorytet VII Promocja integracji 
spo³ecznej, Poddzia³anie 7.1.1 Rozwój       
i upowszechnianie aktywnej integracji 
przez oœrodki pomocy spo³ecznej. 
Instytucj¹ Poœrednicz¹c¹ jest Urz¹d 
Marsza³kowski Województwa Kujawsko-
Pomorskiego, natomiast Instytucj¹ 
Wdra¿aj¹c¹  Regionalny Oœrodek Polityki 
Spo³ecznej w Toruniu. Celem projektu jest 
s tworzen ie  o sobom zag ro¿onym 
wykluczeniem spo³ecznym warunków do 
aktywnego uczestnictwa w ¿yciu 
spo³ecznym i zawodowym.

W projekcie bierze udzia³ 15 osób 
pozostaj¹cych bez pracy, korzystaj¹cych ze 
œwiadczeñ pomocy spo³ecznej, bêd¹cych w 
wieku aktywnoœci zawodowej. Osoby te  
uczestniczy³y w warsztatach aktywnego 
poszukiwania pracy i indywidualnych 
konsultacjach z doradc¹ zawodowym oraz 
treningu umiejêtnoœci psychospo³ecznych. 
Obecnie uczestnicz¹ w indywidualnych 
konsultacjach z psychologiem. Wszyscy 

beneficjenci ostateczni ukoñczyli 
podstawowy kurs komputerowy.

Do celów projektu uczestnicy zostali 
podzieleni na dwie grupy. Jedna to grupa 
zakwalifikowana na szkolenia zawodowe 
przesz³a badania profilaktyczne z czego  
czêœæ osób odby³a ju¿ szkolenia 
zawodowe, wœród nich jedna jest             
w trakcie szkolenia, dwie osoby 
rozpoczn¹ szkolenie pod koniec wrzeœnia 
i w paŸdzierniku. Miejsko Gminny 
Oœrodek Pomocy Spo³ecznej pokrywa 
koszty dojazdu uczestników szkoleñ          
i zapewnia posi³ki podczas szkolenia. 
Grupa druga jest objêta wsparciem 
terapeuty  trenera rodzinnego.

Projekt, wspó³finansowany przez 
Uniê Europejsk¹ w ramach Europejskiego 
Funduszu Spo³ecznego, przewiduje 
podnoszenie kompetencji spo³ecznych     
i zawodowych, jak równie¿ k³adzie du¿y 
nacisk na integracjê spo³eczn¹. 

Nasza przysz³oœæ w naszych rêkach

Bardzo wa¿na integracja
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Soleckie Centrum Kultury

1260 kilogramów œmieci 
zebrali uczniowie soleckich szkó³, 
którzy wraz   z opiekunami wziêli 
udzia³ w akcji sprz¹tania œwiata, 
przebiegaj¹cej w tym roku pod 
has³em „Pomagajmy Ziemi 
codz iennie .  Urz¹d  mias ta  
koordynowa³ ca³a akcjê, zakupi³ 
worki na odpady  i rêkawiczki dla 
uczestników akcji, a zebrane 
œ m i e c i  w y w i ó z ³  Z a k ³ a d  
Gospodarki Komunalnej.

Tym i jeszcze wieloma innymi 
przemyœleniami podzieli³a siê Emilia 
K r a k o w s k a  z  l i c z n i e  p r z y b y ³ ¹  
publicznoœci¹. Spotkanie z gwiazd¹ odby³o 
siê w ramach Kantoru Wymiany Myœli, 
pomys³u realizowanego od kilku lat          
w Soleckim Centrum Kultury.

Elektryzuj¹ca, pe³na poczucia humoru, 
emanuj¹ca radoœci¹ ¿ycia aktorka 
oczarowa³a wszystkich. Czas zaplanowany 
na rozmowê z gwiazd¹, któr¹ prowadzi³a 
Regina Osiñska, dyrektor SCK, zosta³ 
bardzo przed³u¿ony, a publicznoœæ równie¿ 
w³¹czy³a siê ze swoimi ciekawymi 
pytaniami. Zapanowa³a iœcie rodzinna 
atmosfera zwierzeñ, gdzie oprócz 
wspomnieñ najwiêkszych ról aktorki      
(m. in. Jagny w Ch³opach, Maliny             
w Brzezinie, Marysi w Weselu) by³ czas na 
refleksje z ¿ycia prywatnego, serialowego 
(m. in. Na dobre i na z³e, Pierwszej 
mi³oœci).

Wyrazista, prawdziwa, szczera pani 
Emilia najbardziej kocha ¿ywy kontakt      
z publicznoœci¹. Soleckie spotkanie by³o 
tego dowodem - spontaniczny popis 
aktorski brawurowej recytacji tekstu 
Tuwima by³ piêknym prezentem dla 
publicznoœci  zauroczonej  energi¹                
i witalnoœci¹ gwiazdy.

¯ycie to moje hobby

W imieniu gospodarzy w ramach 
niespodzianki, œpiewaj¹c dziêkowa³ 
Krzysztof Filasiñski.

jest to szansa dla zdolnych dzieci chc¹cych 
spe³niæ marzenia  o nagraniu w³asnych 
przebojów i wyst¹pieniu w telewizji. 

Sponsorem kampanii jest firma Ferrero 
producent Kinder Niespodzianki.  
Zwyciêzcy nagraj¹ w³asne teledyski, które 
bêd¹ emitowane   w dzieciêcych stacjach 
TV, takich jak np. Mini Mini. 

Zapraszamy do wziêcia udzia³u            
w castingu dzieci w wieku 3 - 10 lat. 
Zg³oszenia i bli¿sze informacje SCK  387 
98 24.

Soleckie Centrum Kultury znalaz³o 
siê w gronie wybranych 100 domów 
kultury   w Polsce do ogólnopolskiego 
wydarzenia Happy Hippo Talent Show 
Gwiazd¹ Pragnê Byæ. 

To wspania³a okazja do promocji naszej 
placówki i zaprezentowania soleckich 
talentów ca³ej Polsce. Przede wszystkim 

Casting
dla najm³odszych

W sobotê 3 paŸdziernika o godz. 18.30 
Soleckie Centrum Kultury zaprasza na koncert 
zespo³u Mordercy P. ¯ywio³owy bydgoski 
zespó³ graj¹cy mieszankê regae/ska/rocka jest 
ju¿ kolejn¹ pozycj¹ w cyklu koncertów 
m³odych zespo³ów  z regionu, które odbywaj¹ 

siê w SCK. Gra³y ju¿ u nas Butelki Zwrotne, 
Banau, Sitelight, czy Kredki. Sta³ym punktem 
takich spotkañ jest wystêp soleckiego 
hardrockowego Neutral Noise - zdobywcy 
tegorocznej nagrody Muszla Fest. Byæ mo¿e 
tym razem, skoro gwiazd¹ bêdzie zespó³ ska, 
uda siê namówiæ na wystêp inne œwietne 
miejscowe kapele  graj¹cych regae Parassol lub 
Trzy Kolory Œwiata. Cena biletu? Jak zawsze 3 
z³ote!

Koncert regae

Osoby zainteresowane rozwojem        
w dziedzinach szeroko pojêtej sztuki, 
miêdzy innymi w zakresie plastyki, 
rzeŸby muzyki, tañca i teatru zapraszamy 
do skorzystania z  bogatej oferty 
edukacyjnej Soleckiego Centrum 
Kultury. 

Zajêcia indywidualne i grupowe dla 
dzieci, m³odzie¿y i doros³ych rozpoczn¹ 
siê   w paŸdzierniku br. Zapisy trwaj¹ do 
koñca miesi¹ca. W ofercie zajêæ 
indywidualnych dla najm³odszych s¹ 
nauka gry na pianinie  i keybordzie oraz 
nauka gry na flecie. Dzieci zapraszamy 
t a k ¿ e  n a  z a j ê c i a  p l a s t y c z n e ,                      
w poniedzia³ki o godzinie 16. 30 (grupa 4- 
6 lat) oraz w œrody o tej samej porze 
(grupa 7- 13 lat), na próby zespo³u 
Wiolinki (wtorki i czwartki, godz. 16.00), 
zajêcia umuzykalniaj¹ce z elementami 
rytmiki oraz do Klubu Szalonego 
Ma³olata.

Bardzo ciekawie przedstawia siê 
oferta dla m³odzie¿y i doros³ych, wœród 
której odnaleŸæ mo¿na indywidualne 
zajêcia rzeŸbiarskie czy warsztaty 
dz ienn ikarsk ie .  M³odz ie¿  mo¿e  

realizowaæ siê  w zakresie kilku stylów 
tanecznych: nowoczesnym, towarzyskim 
(pi¹tki, godz. 16.30), break dance (wtorki 
godz. 18.00) czy hip hop. Umiejêtnoœci 
wokalne i muzyczne mo¿na rozwijaæ na 
zajêciach grupy wokalnej I co dalej, 
próbach chóru Cantabile, w zespole 
wokalnym seniora, zespo³ach rockowych 
oraz w m³odzie¿owym zespole wokalno - 
instrumentalnym (œrody, godz. 18.30).      

W zakresie edukacji muzycznej 
odbywaæ siê bêd¹ tak¿e zajêcia 
indywidualne  z emisji g³osu oraz nauka 
gry na gitarze. Osoby chc¹ce spróbowaæ 
swoich si³ na scenie zapraszamy do grupy 
teatralnej Szlaban oraz na zajêcia 
kabaretu.

Oferta SCK obfituje równie¿ W 
zajêcia edukacyjne o charakterze 
otwartym, które zwi¹zane s¹ przede 
wszystkim z ogólnym kszta³ceniem 
u m i e j ê t n o œ c i  m a n u a l n y c h ,  
spostrzegawczych, twórczych czy ... 
finansowych. W tym zakresie SCK 
zaprasza wiêc dzieci na rozgrywki 
Klikiera, m³odzie¿ i doros³ych na treningi 
twórczego myœlenia, i na zajêcia do Klubu 

Bogata oferta



W

7

IADOMOŒCI
Z RATUSZA

SOLECKIE

WIADOMOŒCI
Z RATUSZA

SOLECKIE

Oœrodek Sportu i Rekreacji

Wydawca: Urz¹d Miasta i Gminy, ul. 23 

Stycznia 7 , 86-050 Solec Kujawski.

Tel. 052 - 387 - 01 - 32

e-mail: rzecznik@soleckujawski.pl

Redaguje Zbigniew Stefañski.

Druk:                     Józef Œmigaj,

Solec Kujawski.

13 wrzeœnia w hali sportowej OSiR 
odby³y siê Mistrzostwa Województwa 
Kujawsko-Pomorskiego juniorów               
w badmintonie, sfinansowane przez urz¹d 
marsza³kowski. W zawodach startowa³o 40  
zawodników z 4 klubów województwa. 
Medalowe miejsca wywalczyli: Weronika 
Grudzina, Emilia Korpus i Aleksandra 
Rogowska (MLKS Solec Kujawski),          
a wœród ch³opców Mi³osz Bochat, Adam 
Niedojad³o i Micha³ Sli¿ewski (MLKS 
Solec Kujawski). Zdjêcia z mistrzostw na 
www.soleckalotka.neth.pl.

19 wrzeœnia 2009 r. w kompleksie 
OSiR w Solcu Kujawskim odby³ siê 
F e s t y n  R e k r e a c y j n o  S p o r t o w y  
Pracowników Samorz¹dowych Powiatu 
Bydgoskiego. W zabawie wziê³y udzia³ 
blisko 30-osobowe reprezentacje siedmiu 
gmin powiatu oraz Starostwa Powiatu 
Bydgoskiego. Zawodnicy rywalizowali    
w siedmiu konkurencjach, za które 
zwyciêzcom przyznawano 10 punktów, 
zaœ dru¿ynom które zajê³y dalsze lokaty od 
8 do 2 punktów do klasyfikacji generalnej. 
Po raz pierwszy do rywalizacji w³¹czono 
zmagania uczniów w pi³ce no¿nej oraz 
p³ywaniu.

Po niesamowicie zaciêtych zawodach, 
których losy wy¿y³y siê do fina³u ostatniej 
konkurencji, w punktacji zespo³owej I 
miejsce zdoby³a reprezentacja Bia³ych 
B³ót (45 pkt.), przed Osielskiem (45 pkt.),  
o kolejnoœci zdecydowa³a wiêksza liczba 
konkurencji wygranych przez Bia³e B³ota. 
III miejsce zdoby³ Solec Kujawski ze 
strat¹ zaledwie jednego punktu (44 pkt.). 
Kolejne miejsca zajê³y: Dobrcz (42 pkt.), 
Koronowo (41 pkt.), Nowa Wieœ Wielka 
(35 pkt.), D¹browa Che³miñska (29 pkt.) 
oraz „Powiat Bydgoski i przyjaciele” (28 
pkt.). 

Turniej krêglarski dla VIP-ów wygra³ 
reprezentant Bia³ych B³ót, drugi by³ 
zawodnik z Koronowa, trzeci Dobrcza. Na 
czwartym miejscu uplasowa³ siê burmistrz 
Antoni Nawrocki. Rywalizacjê kobiet 
wygra³a Karolina Chwia³kowska (Solec 
Kujawski) przed zawodniczk¹ z Osielska   
i Koronowa. W zmaganiach panów 
najlepszy by³ zawodnik z D¹browy 
Che³miñskiej, drugie miejsce zaj¹³ 
reprezentant Solca Piotr Wilbrandt,            
a trzecie zawodnik starostwa. Takie lokaty 
solecczan pozwoli³y naszej dru¿ynie zaj¹c 
pierwsze miejsce w klasyfikacj i  
dru¿ynowej.

W zawodach p³ywackich tryumfowa³a 
dru¿yna Bia³ych B³ót, drugi by³ Solec, 
trzecie Koronowo. Rowerowy tor 
przeszkód najlepiej pokonali zawodnicy 
Dobrcza, plasuj¹c siê przed starostwem 

powiatowym i Now¹ Wsi¹ Wielk¹ (Solec 
miejsce 5). Przeci¹ganie liny to z kolei 
domena Bia³ych B³ót, których zawodnicy 
nie daj¹ szans rywalom. Na drugim 
miejscu by³o Osielsko, na trzecim 
Koronowo. Turniej siatkówki zwyciê¿y³a 
dru¿yna Osielska, drugi by³ nasz zespó³,   
a trzeci¹ lokatê zajê³a dru¿yna Dobrcza. 
Zmagania pi³karzy szkó³ podstawowych 
wygra³ Dobrcz, druga by³a ekipa 
Osielska, trzecia  D¹browy Che³miñskiej 
(Solec zaj¹³ 7 miejsce).

13 wrzeœnia  nasze miasto odwiedzi³ 
Zbigniew Je¿ (9 DAN), prezydent 
Miêdzynarodowej Federacji Sportów         
i Sztuk Walki Budo. Mistrz poprowadzi³ 
trening w sali gimnastycznej SP nr 4, na 
który z³o¿y³y siê techniki walki w stójce, 
pos³ugiwania siê mieczem oraz nauka 
jednej z dziewiêciu form smoka. Po 
treningu odby³o siê krótkie spotkanie, 
podczas którego Z. Je¿ opowiedzia³           
o historycznych i filozoficznych aspektach 
sztuk walki. Kolejne spotkanie z mistrzem 
j u ¿  w  l i s t o p a d z i e .  O r g a n i z a t o r  
wrzeœniowego treningu, solecka filia Chan 
Shaolin Si, ju¿ dziœ na nie zaprasza.

Solecki
Shaolin

Zdecydowanie
lepsi

Zabrak³o punktu



USC zanotowa³

Anna Pieprz - Grzegorz B³a¿ejczak (22 sierpnia 2009 r.)
Weronika El¿bieta Daczkowska - Emil Piotr Skrzeszewski (29 sierpnia 2009 r.)

Ma³gorzata Maria Wi¹cek - Jacek W³azik (29 sierpnia 2009 r.)
Sylwia Anna Bia³kowska - Filip Che³miniak (29 sierpnia 2009 r.)

Sylwia Fysz - £ukasz Mariusz Król (29 sierpnia 2009 r.)
Agnieszka Buzalska - Tomasz Ryszard Skuciñski (5 wrzeœnia 2009 r.)

Joanna Mazur - Jaros³aw Krzysztof Paliwoda (5 wrzeœnia 2009 r.)
Monika Kowalewska - Rafa³ Tomasz Kempiñski (12 wrzeœnia 2009 r.)

Janina Pawlak - Kazimierz Kaczanowski (19 wrzeœnia 2009 r.)
Beata Ma³gorzata Roguska - Grzegorz Ga³¹zyka (19 wrzeœnia 2009 r.)

Najlepsze ¿yczenia na nowej drodze ¿ycia!

MA£¯EÑSTWA:

Miejsko-Gminny Oœrodek Pomocy 
Spo³ecznej oraz Gminna Komisja 
R o z w i ¹ z y w a n i a  P r o b l e m ó w  
Alkoholowych zapraszaj¹ na Festyn 
TrzeŸwoœciowy pn. „Wspólnie przeciw 
uza le¿n ien iom”  o rgan izowany  6  
paŸdziernika w harcówce ZHP przy ul. 
Koœciuszki (pocz¹tek o godz. 15.00).      
W programie festynu: gry i zabawy, 
rozstrzygniêcie konkursu plastycznego dla 
dzieci  i  m³odzie¿y,  poczêstunek.  
Specjaliœci ds. uzale¿nieñ bêd¹ udzielaæ 
porad wszystkim zainteresowanym. Warto 
z takiej formy konsultacji skorzystaæ.

Porady
na festynie

W zwi¹zku z ci¹g³ym rozwojem 
poszukujemy obecnie kandydatów na 
stanowiska:
DRUKARZ (technika fleksograficzna)

DRUKARZ (technika offsetowa)
miejsce pracy: Solec Kujawski

Od kandydatów oczekujemy:
Ä wykszta³cenia technicznego 
kierunkowego lub
Ä praktycznej znajomoœci zawodu
Ä samodzielnoœci i odpowiedzialnoœci
Ä dyspozycyjnoœci i zaanga¿owania 
(praca w systemie zmianowym)
W zamian oferujemy:
Ä pracê w stabilnej i dynamicznie 
rozwijaj¹cej siê firmie
Ä pakiet socjalny (dofinansowanie do 
wczasów, po¿yczki zak³adowe, etc.)
Ä wynagrodzenie adekwatne do 
stanowiska i osi¹ganych wyników pracy

Ofe r ty  zawie ra j ¹ce  cv  i  l i s t  
motywacyjny oraz  zgodê na przetwarzanie 
danych osobowych prosimy przesy³aæ na 
adres: Papiery Powlekane „Pasaco” Sp.     
z o.o., Dzia³ Personalny, ul. Toruñska 63a, 
86-050 Solec Kujawski lub e-mail: 
rekrutacja@pasaco.pl, tel. 052 3875527 
lub 0661 777 676.

Lato 2009 w Klubie Turystów 
Rowerowych TORPEDO up³ynê³o na 
rajdach z m³odzie¿¹ po Puszczy 
Bydgoskiej, m.in. do Chroœnej, Liszkowic, 
Piecek, Myœlêcinka, do Strzelc Dolnych na 
"Œwiê to  œ l iwk i " ,  do  Brdyu j œc i a                    
- uczestnictwo w imprezie Oddzia³u 
Miejskiego PTTK w Bydgoszczy pod 
nazw¹ "Mój pierwszy rejs". 

Jak poinformowa³ zarz¹d klubu, od 
wrzeœnia KTR Torpedo nale¿y do 
bydgoskiego oddzia³u, poniewa¿ przesta³ 
istnieæ Oddzia³ Puszczañski PTTK. 

Cz³onkowie klubu uczestniczyli 
aktywnie tak¿e w ¿yciu miasta i gminy 
pomagaj¹c przy organizowanych dla 
mieszkañców imprezach takich, jak piknik 
rodzinny na Osiedlu Toruñskim oraz 
do¿ynki gminne, gdzie w ramach 
wspó³pracy z so³ectwem wsi Chroœna m.in. 
ugotowali i podali s³ynn¹ "torpedowsk¹" 
grochówkê.

Imprez¹  koñcz¹c¹  t egoroczne  
r o w e r o w e  l a t o  t u r y s t y c z n e  b y ³  
O g ó l n o p o l s k i  Z l o t  R o w e r o w y                    
w Przyjezierzu w dniach 18 - 20 wrzeœnia 
zorganizowany przez KTR PRZYGODA   
z Torunia z okazji 40-lecia istnienia tego 
klubu, sk¹d czworo klubowiczów - 
W³odzimierz Puzio, Cezary Dolczewsi 
oraz Danuta i Czes³aw Adamczykowie - 
p r z y w i o z ³ o  n a g r o d y  z a  u d z i a ³                     
w konkurencjach sprawnoœciowych.

30 wrzeœnia up³ywa termin 
sk³adania przez producentów 
rolnych wniosków o zwrot podatku 
akcyzowego zawartego w cenie oleju 
napêdowego, wykorzystywanego do 
produkcji rolnej. Wiêcej informacji  
tel. 052 387 01 61.

Na koniec
lata

 ramach projektu „Szko³@ 
w³asnie dla Ciebie” w roku Ws z k o l n y m  2 0 0 9 / 2 0 1 0  

zostanie uruchomione dwuletnie Liceum 
Uzupe³niaj¹ce po Zasadniczej Szkole 

Zawodowej. Nauka bêdzie prowadzona   
w systemie zaocznym (tj. sobota  niedziela 
w Zespole Szkó³ Ogólnokszta³c¹cych         
i Zawodowych).

Nauka bêdzie bezp³atna, a w ramach 
projektu uczniowie otrzymaj¹ nieodp³atnie 
podrêczniki, zeszyty i przybory biurowe. 
S³uchacze bêd¹ mogli równie¿ Korzystaæ  
z opracowanych przez nauczycieli 
materia³ów zamieszczonych w internecie.

Po ukoñczeniu nauki, ka¿dy s³uchacz 
otrzyma œwiadectwo ukoñczenia CKU      
w Toruniu i bêdzie móg³ przyst¹piæ do 
egzaminu maturalnego. Do szko³y mog¹ 
uczêszczaæ osoby w wieku od 18 do 64 lat.

Chêtni do podjêcia nauki proszeni s¹    
o dostarczenie trzech zdjêæ, kserokopii 
dowodu osobistego, orygina³u œwiadectwa 
ukoñczenia szko³y zasadniczej oraz 
wniosku o przyjêcie do szko³y. Wiêcej 
informacji w sekretariacie ZSOiZ (ul. 23 
Sycznia 13) lub pod numerem tel. 052 387 
13 09.

Szko³@ w³aœnie
dla Ciebie

Dy¿ury aptek
Do 27 wrzeœnia - “Pod Lwem” 

(ul. Leœna 2)

28 wrzeœnia - 4 paŸdziernika - 
apteka przy ul. 23 Stycznia 1

5 - 11 paŸdziernika - “Pod Or³em” 
(ul. 23 Stycznia 12)
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